
СТЕНОГРАМА 

засідання  Комітет з питань економічного розвитку 

12 вересня 2023 року 

Веде засідання голова Комітету НАТАЛУХА Д.А. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Доброго дня. Чутно мене?  

 

_______________. Так, чутно.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вітаю.  

 

_______________. Вітаю всіх.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мої вітання. Дякую, колеги. 

Є в нас кворум, шановний секретаріат? Є кворум пише мені секретаріат. Дякую. 

Тоді почнемо засідання комітету.  

Друзі, я вдячний, що знайшли місце і час приєднатися. У нас сьогодні процедурні 

такі робочі питання діяльності саме комітету і підкомітету, і нашої взаємодії з нашими 

європейськими візаві. Тому я сподіваюсь, що це займе в нас небагато часу. У нас є 

порядок денний, він був попередньо розісланий на ознайомлення. Формально він 

стосується створення нового підкомітету, призначення туди керівника і складу, і 

відповідно перепризначення керівництва вже існуючого комітету. Це другий пункт. І 

третій пункт – це відповідно розподіл наших членів комітету відповідно до сфери їхньої 

зацікавленості щодо діяльності Європейського парламенту і комітетів Європейського 

парламенту профільних.  

 

КУБІВ С.І. Слава Україні!  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Героям слава, Степан Іванович. Героям слава!  

Відповідно в нас порядок денний з чотирьох пунктів: перший -  це про створення 

підкомітету з питань взаємодії з правоохоронними органами в економічних питаннях і 

затвердження предметів відання, обрання голови підкомітету і формування персонального 

складу підкомітету; друге – це про обрання нового голови підкомітету з питань 



промполітики і третє - щодо проведення спільних заходів з комітетами Європарламенту. І 

далі "Різне". 

Колеги, чи є необхідність обговорювати порядок денний, чи будуть до нього 

зауваження, чи можемо виносити на голосування?  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. Буде пропозиція.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да.  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. Змінити черговість розгляду. Пропонується поставити: третій, 

перший, другий і "Різне". Тобто спочатку євроінтеграційний по комітетах, на мій погляд, 

це найважливіше питання сьогодні в порядку денному, а потім вже можна підкомітетами 

займатися.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я не заперечую. Давайте тоді так і зробимо.  

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Я заперечую. Дмитро Андрійович, я заперечую, я за те, щоб ми 

цей порядок денний просто так формували, там є деталі, які Олександр не знає просто.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так. колеги, добре. Олександр Сергійович, а для вас це 

принципове чому поставити першим?  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. Дивіться, в мене є обмеженість по часу.   

А заважаючи на те, що я є членом і очолюю підкомітет з державної економічної 

політики і, власне, некоректно лізти в питання чужих підкомітетів. А от питання, яке в 

пункті 3, я там також делегований до співпраці з комітетом з питань економічних і 

монетарних, тому важливо було, щоб там… тільки через це пропозиція. Дякую. 

 

ШЕВЧЕНКО. Ми можемо це питання пройти буквально за 3-4 хвилини. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте, я думаю, оперативно зробимо. 

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Колеги, у мене теж обмежений час, тому підтримую пана 

Колтуновича, давайте  швидше пройдемо. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте тоді затверджуємо порядок денний і далі уже по 

підкомітетам. Попередньо всі були повідомлені, все було узгоджено і з Мусою, і з 

Євгенієм Володимировичем, і з Галиною Янченко провели консультації. Тому, я думаю, 

що у нас проблем не має бути. 

Колеги, ставлю на затвердження тоді порядок денний в запропонованій редакції. 

Прошу голосувати. 

Кицак. Кисилевський. А, Буймістер. 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. 

 

БУЙМІСТЕР Л.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Буймістер, Кисилевський – за. 

Кицак  

 

КИЦАК Б.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович.  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. Також – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кубів. 

 

КУБІВ С.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман. 

Магомедов.  

 

МАГОМЕДОВ М.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. 



 

МАРЧУК І.П. За – Марчук. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан.  

 

МОВЧАН О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха – за. 

Приходько.  

Рущишин.  

 

РУЩИШИН Я.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута. 

Шевченко. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Янченко. 

Добре. Колеги, тоді у нас перший пункт порядку денного, знов-таки у вас була 

можливість ознайомитись з пропозицією – це створення підкомітету з питань взаємодії з 

правоохоронними органами з економічних питань. Є необхідність обговорювати цю 

позицію? Чи, я думаю, що всі могли переконатися у якостях професійних Євгенія 

Володимировича і не мати сумніву, що він цей підкомітет достойно представить. Можемо 

голосувати. 

Добре. Колеги, тоді я ставлю на голосування наступну пропозицію – утворити у 

складі Комітету з питань економічного розвитку підкомітет з питань взаємодії з 

правоохоронними органами з економічних питань. Віднести до предметів відання цього 

підкомітету питання:  захист національного бізнесу від зловживань правоохоронних 

органів і захист національного бізнесу від втручання правоохоронних органів у процес 

приватизації державного майна.  Прошу голосувати.   

Буймістер. Буймістер!  

Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак.  

 

КИЦАК Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович.  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Кубів. 

 

КУБІВ С.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман.  

Магомедов.  

 

МАГОМЕДОВ М.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук.  

 

МАРЧУК І.П. За  – Марчук.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха – за.  

Приходько.  

Рущишин.  

 



РУЩИШИН Я.І. За.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута.  

Шевченко. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. У мене ж конфлікт інтересів, я ж не можу голосувати.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, так ви за створення, ви ж не голосуєте... 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. А, за створення "за". Тоді "за".  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Янченко.  

Дякую, колеги. Значить, є рішення, у нас всі "за", окрім тих, хто не голосував, але 

зареєструвався.  

Далі, підкомітет створено, відповідно наступна пропозиція – це обрати головою 

новоствореного підкомітету з питань взаємодії з правоохоронними органами з 

економічних питань Шевченка Євгенія Володимировича  одночасно увільнивши з посади 

голови підкомітету з питань промислової політики.  

Ставлю на голосування цю пропозицію.  

Буймістер.  

Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак.  

 

КИЦАК Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович.  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кубів. 

 

КУБІВ С.І. За.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман.  

Магомедов. Магомедов! 

Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. За.  

 

_______________. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. Ігор Петрович!    

 

МАРЧУК І.П. Я – за.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха – за.  

Приходько.  

Рущишин.  

 

РУЩИШИН Я.І. За.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута.  

Шевченко. Конфлікт інтересів.  

Янченко.  

Дякую.  

Всі – за, окрім тих, хто не голосував, але зареєструвався.  

Колеги, пропоную затвердити наступний персональний склад підкомітету з таких 

народних депутатів України – членів комітету. Попередньо своє бажання приєднатися до 

новоствореного комітету висловили Мовчан і Марчук.   

Чи є ще хтось з бажаючих, хто хотів би… 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В.  Маріковський.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Маріковський.  

 

МАГОМЕДОВ М.С.   І Магомедов, якщо можна.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І Магомедов.  

Добре. Тоді ставлю на голосування пропозицію затвердити наступний 

персональний склад підкомітету з таких народних депутатів України – членів комітету –  

Шевченко, Мовчан, Марчук, Маріковський, Магомедов.  

Прошу голосувати.  

Буймістер.  

Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д.   За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович. 

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кубів.   

  

КУБІВ С.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман. 

Магомедов. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. За.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. Марчук. 

 

МАРЧУК І.П. Марчук – за. Марчук – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха – за.  

Приходько.  

Рущишин. Рущишин. 

 

РУЩИШИН Я.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута. 

Шевченко.  

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Янченко. 

Дякую, колеги.  

Значить, у нас враховуючи, що Євгеній Володимирович був призначений головою 

новоствореного підкомітету, потрібно перейти до другого питання порядку денного і 

обрати нового голову підкомітету з питань промислової політики.  

Члени підкомітету з питань промислової політики, пропонується Магомедова Мусу 

Сергоєвича пропонується обрати головою підкомітету з питань промислової політики.  

Прошу голосувати.  

Буймістер.  

Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д.  За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 



 

КИЦАК Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович. 

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Кубів.   

  

КУБІВ С.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман. 

Магомедов. 

Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. За. Маріковський – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов. 

Марчук.  

 

МАРЧУК І.П. Марчук – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. Мовчан – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха – за.  

Приходько.  

Рущишин.  

 

РУЩИШИН Я.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута. 

Шевченко. 

 



ШЕВЧЕНКО Є.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Янченко. 

Дякую. 

 

ЛІЧМАН Г.В. Шановні колеги, вибачте, я підключилася. У мене були технічні 

трошки проблеми. За що голосуємо, можна питання ще раз? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ганна Василівна, створили підкомітет з питань взаємодії з 

правоохоронними органами з економічних питань. Вивільнилася посада голови 

підкомітету промислової політики і призначаємо Мусу Сергоєвича на нього. 

 

ЛІЧМАН Г.В. Я підтримую, я – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Лічман теж – за. 

Дякую, колеги. Рішення прийнято. 

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Буймістер – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Буймістер так само. 

І начебто все. Колеги, чи є бажаючі увійти до вже існуючого з тих, хто не є 

членами комітету промислової політики, до цього підкомітету? 

 

КИЦАК Б.В. Так, якщо можна, мене долучити, якщо я не є там. Кицак. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицака. 

Тоді, колеги, я ще ставлю на голосування… 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Дмитро Андрійович, а ми предмет відання не обговорюємо, да? 

Просто… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ще раз, Євгеній Володимирович, не почув, вибачаюсь. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Предмети відання новоствореного комітету ми не обговорюємо? 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Що-що? 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Предмет відання новоствореного комітету ми не обговорюємо? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми затвердили їх. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. А, затвердили. Ви просто не сказали… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні-ні, там було одним голосуванням і створення з наступними 

предметами відання. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Зрозумів. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, дякую. 

Колеги, тоді ще останнє голосування, це народного депутата Кицака Богдана 

обрати членом підкомітету з питань промислової політики. Прошу проголосувати. 

Буймістер. 

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Євгеній Володимирович залишається в цьому підкомітеті? 

Вибачте, будь ласка. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Да, так, я залишаюсь. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ще раз. Да. 

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Буймістер – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Одну секундочку. Вікторія Павлівна, повторіть запитання, будь 

ласка. 

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Ми… за Шевченка Євгенія Володимировича, що він 

залишається в цьому комітеті. Його треба обрати членом підкомітету з питань 

промислової політики. І Кицака також. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. А це, Євгеній Володимирович, якщо ви хочете далі лишатися 

членом підкомітету промислової політики.  

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Я ж сказав, так, я залишаюсь.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Тоді, колеги, я перепрошую, голосування по Кицаку і по 

Шевченку, по цим  двом народним депутатам – членам комітету підтримати пропозицію 

щодо їх членства в підкомітеті промислової політики. 

 

ЛІЧМАН. А в цілому склад, вибачте, підкомітету який буде? Скільки людей?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Там чотири людини, здається. Вікторія Павлівна, можете 

оперативно склад озвучте, будь ласка?  

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Там комітет промислової політики – Буймістер, Наталуха, 

Кисилевський, Тарута і Магомедов.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто п'ять людей. Іще додаємо Кицака і Шевченка.  

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Так.  

 

ЛІЧМАН. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую.  

Колеги, прошу голосувати за пропозицію щодо включення наших колег Кицака і 

Шевченка до складу цього підкомітету. 

Буймістер.  

Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. Треба голосувати? Це не конфлікт інтересів?  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ.  Да. Ні. Ні.  

 

КИЦАК Б.В. Хорошо. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Колтунович.  

 

КОЛТУНОВИЧ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кубів. 

 

КУБІВ С.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман. 

 

ЛІЧМАН Г.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Магомедов.  

 

МАГОМЕДОВ М.С. Магомедов – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук.  

 

МАРЧУК І.П. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. Мовчан – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Наталуха – за.  

Приходько. 

Рущишин.  



 

РУЩИШИН Я.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута.  

Шевченко.  

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Янченко.  

 

БУЙМІСТЕР Л.А.  Буймістер – за. Перепрошую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Дякую.  

Буймістер – за.  Рішення прийнято.  

Дякую, колеги.  

І останній пункт порядку денного щодо проведення спільних заходів з комітетами 

Європарламенту. 

Вам була розіслана відповідна табличка складу і розбивки, хто хоче доєднатися до 

співпраці, з яким профільним відповідним комітетом Європарламенту.  

Чи будуть зауваження чи доповнення до цієї таблички? Якщо ні, я так розумію, 

шановний секретаріат, нам потрібно затвердити цей склад, правильно?  

 

МАГОМЕДОВ. Дмитро Андрійович, якщо можливо, приєднуюсь до Комітету з 

питань міжнародної торгівлі. Я ще хотів податися. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Давайте зафіксуємо це.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ. Дмитро Андрійович, з вашого дозволу, мене ще в промислової 

політики, досліджень і енергетики.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Промисловості досліджень та енергетики, так?  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ. Да.  

 

КИЦАК Б.В. І Кицака, якщо можна в міжнародну торгівлю також добавити ще.    



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, колеги, давайте тоді, у вас же ж це все було.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ. Вибачте … (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Комітет з питань… (Не чути)  

 

КИЦАК. Це вже третє додавання.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Комітет з питань міжнародної торгівлі – додаємо Магомедова і 

Кицака. Комітет з питань промисловості, досліджень та енергетики – додаємо 

Кисилевського.   

Все. Вікторія Павлівна, нам потрібно проголосувати і затвердити, щоб відправити 

спікеру, я правильно розумію це?  

 

СЕКРЕТАРІАТ. Так, треба затвердити.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, ставлю на голосування тоді пропозицію затвердити склад 

членів Комітету з питань економічного розвитку щодо взаємодії з профільними 

комітетами Європарламенту в розданій редакції з урахуванням додаткових пропозицій, 

озвучених під стенограму щодо Магомедова, Кицака і Кисилевського. Прошу голосувати.  

Буймістер.  

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Буймістер – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кисилевський.  

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович. 

 



КОЛТУНОВИЧ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кубів.  

 

КУБІВ С.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман.  

 

ЛІЧМАН Г.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов.  

 

МАГОМЕДОВ М.С. Магомедов - за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук. 

 

МАРЧУК І.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан. 

 

МОВЧАН О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наталуха - за.  

Приходько.  

Рущишин.  

 

РУЩИШИН Я.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута.  

Шевченко.  

 



ШЕВЧЕНКО Є.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Янченко.  

Дякую, колеги. Одноголосно всі – за. Порядок денний ми вичерпали.  

У нас лишилося "Різне".   

Я єдине чую, що якимось не своїм, нелюдським голосом відповідає Ігор Петрович. 

Так розумію, що ви захворіли, бажаю вам одужати швидше.  

Якщо... 

 

МАРЧУК І.П. Щиро дякую. 

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Колеги, у мене є одне організаційне питання щодо попереднього 

голосування, якщо можна.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, будь ласка.  

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Пане голово, а є... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Можна одну секунду. Давайте по черзі, бо я бачу Мовчан тримає 

руку і потім Буймістер. 

Будь ласка. Це вже "Різне".  

 

МОВЧАН О.В. Дуже дякую. 

Шановні колеги, хочу повідомити вам, що 22 вересня ми проводимо захід о 10-й 

годині ранку в готелі Hyatt, це захід як підбиття підсумків тих реформ, які ми зробили, ми 

як комітет зробили за чотири роки в контексті державної власності, управління державним 

майном, банкрутство, оренда, трансформація Фонду держмайна і так далі. Тобто цей весь 

пул  законопроектів, над яким ми з вами спільно працювали. Цей захід проходить за 

підтримки проекту USAID SOERA. Я всіх вас запрошую до участі, там ми поговоримо 

вже детально про результати наших реформ. Тому помітьте собі: 22 вересня о 10-й годині 

в Hyatt. Дякую. 

 

ШЕВЧЕНКО. А що буде там, столи якісь накривати чи що?  

 



МОВЧАН О.В. Кавою, кавою там нас пригостять за кошти платників податків 

Сполучених Штатів.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Колеги, дивіться, Буймістер, потім – Магомедов.  

 

ШЕВЧЕНКО. А потім ще я.  

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Перше прохання велике: направте, будь ласка, в чат комітету цю 

інформацію, щоб вона була незабута, бо до 22-го ще час є.  

 

МОВЧАН О.В. Я всім надішлю запрошення персональні, зараз вони ще готуються. 

Я просто вам завчасно сказав, щоб ви помітили.  

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Клас. А в мене організаційне питання. Я не знаю поки що чи у 

когось взагалі є відповідь, але якщо немає, можливо, наш комітет буде передовим в цьому 

процесі і запропонує подібний формат роботи, адже мені здається, що було б логічно, 

якщо б у нас була якась координаційна рада, тому що у нас же в кожному підкомітеті 

цьому багато учасників. І або ми самі зараз будемо кожен якось виходити в 

індивідуальному порядку на наших візаві з Європарламенту, або ми все ж таки цю роботу 

якось організуємо краще і скоординуємо краще, в тому числі і з керівництвом Верховної 

Ради. 

От мені б здавалося, що по блоку тих питань, які відносяться до нашого комітету, 

ми могли би запропонувати якусь організаційну форму роботи і визначити основні 

пріоритетні напрямки зараз для роботи, в тому числі коли ми будемо проводити спільні 

заходи з нашими європейськими колегами, щоб це було якось скоординовано і 

відповідало планам роботи і нашим, і Верховної Ради України в цілому. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Людмила Анатоліївна, дякую. 

Там процес наступний. Зараз спікер має надіслати в Європарламент пані Мецолі 

цей склад всіх комітетів і всіх, скажемо так, підкомітетів, підгруп, які були сформовані у 

нас в парламенті. Далі буде сформована така собі шахматка календарна щодо там першого 

контакту кожного з цих груп. І я думаю, що коли у нас уже буде дата, то ми попередньо з 

кожною з цих підгруп зідзвонимося, дозберемось і проговоримо, які пріоритетні питання 



на цьому Zoom першому такому ввідному ми запропонуємо нашим європейським 

колегами як основні. 

 

БУЙМІСТЕР Л.А. Ясно, дякую. 

 

КУБІВ С.І. У мене ще питання, якщо можна. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кубів Степан Іванович, да. 

 

КУБІВ С.І. Дивіться, перше: кожен член комітету може брати участь у тих чи 

інших заходах, які проводять або підкомітети, або комітети. І це би логічно було, 

правильно, так. 

Друге: дуже важлива тема, що… до вересня ми отримаємо бюджет, проект 

бюджету на 2024 рік. Я думаю, доцільно би було для членів комітету отримати від уряду, 

а конкретно від Мінфіну, Мінекономіки і Національного банку України розширену 

політику монетарної і фіскальної позиції, яка дозволить нам подивитися і зробити 

прогнози. Це перше. 

І друге. Нехай би і Міністерство фінансів, і Міністерство економіки, Національний 

банк для членів комітету могли би зробити навіть закриту певну інформацію, щоб вона 

була не занадто публічною, розібратися з борговими зобов'язаннями і, в принципі, 

формування монетарної фіскальної політики на 25-й і на 26-й роки, тому що ми минулого 

року затверджували принципи трирічного планування. Це ми повинні взагалі були мати 

ще і в травні місяці. До 15 травня вони мали запропонувати нам позицію якусь.  

Чому я це питання ставлю, колеги? Тому що я минулий раз говорив, що 68 копійок 

з гривні – це є балансоутворююча дохідна частина українського бюджету. І з 1 жовтня ми 

отримуємо нові правила і для бізнесу, є вимоги і Євросоюзу, є вимоги і Верховної Ради  

нашої України. Коли ми би отримали відповідно монетарну і фіскальну політику, ми би 

могли разом на закритому, я вважаю, пане голово, пане Дмитре, комітеті проговорити 

аспекти. Бюджет буде дуже непростий з точки зору цільового направлення коштів на 

наступний рік, коли ти отримуєш від платників податків не українських, будемо говорити, 

відповідну позицію. Я би пропонував цей лист направити від імені комітету за підписом 

голови для нашої роботи. Це дуже важливий аспект, це є книга, за якою буде жити нація, в 

тому числі і військо українське на наступний рік і далі. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Степан Іванович. Слушне зауваження. Дякую дуже.  



Шановний секретаріат, я прошу те, що запропонував Степан Іванович оформити 

документально відповідні звернення на Нацбанк, на Мінфін і взагалі на Кабмін.  

КУБІВ С.І. І на Мінекономіки.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, звісно. Дякую. 

Магомедов, Шевченко, будь ласка.  

     

МАГОМЕДОВ М.С. Добрий день, колеги. Ну, я хотів би пропонувати кожному з 

вас запланувати поїздку, першу поїздку, яку я хотів би організувати, це Одеський 

припортовий завод. Ми маємо низку стратегічних підприємств, які вимагають негайного 

втручання в те, що зараз там  (Не чути)  І я буду планувати на цьому чи наступному 

тижні. Про дати я повідомлю. Ми зараз з Фондом держмайна визначаємо дати, коли нас 

там будуть очікувати. І я б хотів кожному, кому це цікаво, поїхати разом. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую. Дякую, Муса Сергоєвич.  

Колеги, члени підкомітету промислової політики, ще раз просто акцентую увагу. 

Планується поїздка на ОПЗ в рамках проведення підкомітету. Кому цікаво, будь ласка, 

узгодьте свої плани з Мусою Сергоєвичем. 

Шевченко, будь ласка. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Доброго дня, колеги. Я два слова скажу коротко щодо 

створеного нового підкомітету з взаємодією з правоохоронними органами з питань 

економіки.  

Насамперед це мова йде про що? Про захист національного бізнесу, який діє. Я 

прошу не плутати з підкомітетом, який очолює Ігор Марчук. То про захист інвестицій. То 

про економічні умови, пільги, і таке інше.  

Тут конкретно мова йде про те, що у нас є політика правоохоронних органів 

направлена на те, щоб подавляти, скажемо так, бізнес. Тобто ограничивать бізнес в чомусь 

там, применяючи ті чи інші законодавчі акти, в першу чергу Кримінальний кодекс вони 

применяют. І так сталося, що в Україні немає збалансованої політики, тому що у нас 

немає комітету адвокатури. Розумієте? А навіть ще є Комітет фінансів та податків, який 

очолює Гетманцев, який взагалі, я вважаю, що дуже негативно робить в бізнесі. І ми як 

економічний комітет повинні стати таким, можна так сказати, державним адвокатом 

бізнесу в Україні на противагу тому, що робить правоохоронний комітет і комітет 

фінансів. Тому я прошу вас не плутати з тим, що робить Марчук по інвестиціям, це інша 



справа. Я відразу хочу сказати, що я не збираюся займатися конкретними кейсами, тоді 

треба просто йти навіть працювати в іншу структуру. Мова йде про наработку законних 

ініціатив, які могли б, так би мовити, ці зловживання або неправомірне застосування норм 

Кримінального кодексу, які правоохоронні органи, усі: СБУ, податкова всі націлені на 

одне – на знищення бізнесу. Тобто я буду пропонувати її на підкомітеті, виробити таку 

програму. Є уже ідеї, навіть є наработки. Це стосується загальної частини Кримінального 

кодексу і, звісно, що ми не зможемо внести впрямую з нашого комітету до Кримінального 

кодексу. Нам потрібно налагодити відношення з правоохоронним комітетом, щоб ця 

ініціатива була від нас і щоб вона була обґрунтована, виважена і мала такий, скажемо, 

системний характер. Для мене це важливо. Тоді, мені здається, ми щось зробимо, і нам 

люди, підприємці в першу чергу подякують за таку роботу і за такі ініціативи. Дякую вам. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Євгеній Володимирович. Дякую, колеги. 

Справді, я думаю, що ми всі за ці чотири роки переконалися у тому, що, Євгеній 

Володимирович, справді можна дотискати такі непрості питання комунікації взаємодії з 

правоохоронними органами, там, де вони перевищують повноваження стосовно бізнесу. 

Мені здається, що це буде такий потужний напрямок роботи нашого комітету, до якого 

всіх запрошую долучатися під керівництвом Шевченка. 

Давайте, Маріковський. Колеги, єдине, я від'єднаюсь уже, якщо ви не проти, і тоді 

попрошу Кисилевський або Мовчан, якщо можна, підстрахувати уже до кінця – це "Різне". 

Всім дякую. 

Маріковський, вам слово.  

 

Далі веде засідання заступник голови Комітету МОВЧАН О.В. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Дякую, пане голово.  

Пане Євгене Шевченко, вітаю з підкомітетом. Я думаю, що якраз слушна нагода 

нам спільно попрацювати по цьому напрямку. Я в тісній співпраці і взаємодією з 

представниками бізнесу, які підписали, як ви знаєте можливо,  маніфест 42. Це якраз 

питання, які зараз напряму будуть потрапляти на, як я розумію, на підкомітет з питань 

захисту.  

Моя основна також ідея в тому, щоб полегшити, збільшити відповідальність за 

неправомірні дії. Зменшити відповідальність бізнесу, коли органи економічні органи 

безпеки чинять певні види тиску, є вже певні напрацювання і програма. Тому радий буду 

взаємодії, співпраці на базі  підкомітету. 



 

ШЕВЧЕНКО.  Дякую, Олександр. 

Я вважаю, що разом точно щось зробимо. Я знаю твою позицію. Ти така вольова 

людина і  принципова. На жаль, Галина Янченко до нас не приєдналась. Я щось думав, що 

вона теж зайде в склад підкомітету. Маріковський, і Мовчан, і Ігор, звісно, він завжди 

займався захистом бізнесу. Тому притаманно йому діяльність.  Янченко завжди була 

людиною, яка теж відстоювала там якісь позиції принципові проти рейдерства і таке інше. 

Але чогось її… 

 

ЯНЧЕНКО Г.І. Друзі… 

 

ШЕВЧЕНКО.  О, з'явилася.  

 

ЯНЧЕНКО Г.І. Я по-перше,  (Не чути) 

  

МАРІКОВСЬКИЙ_. Галю, дуже поганий зв'язок. Краще відео вимкни, будь ласка.  

 

ШЕВЧЕНКО.  Я пропоную тобі теж зайти членом в цей підкомітет новостворений. 

Нічого нечутно.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Галя, вимкни відео, нічого не чутно взагалі. Галю, вимкни 

відео, будь ласка.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Окей. Шановні колеги, я думаю, що це може бути довга 

проблема. 

Може, давайте, я також хотів сказати, що… попросити Мусу, там якщо ви будете 

створювати якийсь план там по поїздках або заходах, які стосуються державних 

підприємств, також мене долучіть. Я можу не брати участь як член підкомітету, але як 

член комітету хотів би долучитися. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. Домовились, домовились, Олексій. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

 



МАРІКОВСЬКИЙ. Муса, і скиньте, будь ласка, в загальний чат також про поїздку, 

бо складно опрацьовувати багато інформації, якщо вона не структурована. Тому якщо 

можна, про поїздку там десь зголосимося. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. До кінця дня я виложу в групу. Дякую. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте, якщо ще є питання, пропозиції. Якщо ні, давайте 

закінчувати вже. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Ні, давайте Галю, може, почуємо якось чи ні… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вона відключилася просто. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Відключилася, да? Просто якраз до неї питання було і вона, 

начебто, формулювала відповідь, і тут щось пішло не так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, ну, буває. Нічого, ми ще можемо… 

 

ШЕВЧЕНКО. Так у мене не було питання. Я просто був здивований, що вона не 

зайшла в цей підкомітет, це ж притаманна їй діяльність. Просто це була репліка. Я хотів 

би, щоб вона теж була з нами. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. У кого есть телефон, наберите по телефону, по громкой 

переговорите. Будет все нормально. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте вже закінчувати. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. До речі. Почекай, Олексій, так, може, дійсно зараз, може, це 

щось недорозуміння вийшло, що Галя не прийняла участь? Тому що вона дійсно могла б 

зараз, ми б могли ще затвердити її. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. Конечно. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Дивіться, ми можемо затвердити на наступному комітеті, коли у 

неї буде хороший зв'язок. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Так у нас тоді в порядку денному не буде питання, це треба 

виносити в порядок денний… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А це можна… давайте ми її послухаємо, коли в неї буде хороший 

зв'язок, і тоді приймемо рішення. Можливо, вона зараз десь за кордоном. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Ну, всі свідки, що ми з Євгеном її максимально затягували в 

цей підкомітет. На цьому все, добре. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. Предлагаю проголосовать без нее и включить ее в комитет. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Більше того, це ж в протоколі.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо більше питань немає, давайте закривати. Да? 

 

ГОЛОСИ ІЗ ЗАЛУ. Дякую. Так. Да. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Всім дякую. Гарного дня! До побачення. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ.. А можна однин жарт такий? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тільки жарт. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ. Я ж був в комітеті з екології. І там така дуже смішна історія 

вийшла. Бондаренко завжди вів комітет дуже довго, він давав купу часу на 

висловлювання. Ну, це могло 4 години тривати, 5 годин тривати і все інше. У нас був 

такий, він і є, залишається Степан Івахів. А цей чувак такий швидкий, дуже швидкий. А 

він перший заступник. І Бондаренко йому якось передає головування і сам кудись йде по 

справах, бо ще хотіли всі поговорити і все інше. І Степан Івахів переймає слово і каже: 

"Тепер я пропоную закрити засідання. Всім дякую". І закриває його. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. На такій веселій ноті… У нас такий комітет завжди був, ми 

конструктивні. За що я вам всім дякую. Гарного дня!  

Закриваємо комітет. 

 

 


